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Folketingsmedlem Mads Olsen (SF) har den 7. maj 2025 stillet mig 

følgende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. 1073: 

Er ministeren enig i, at det er en vigtig prioritering at få flyttet 

godstransporten fra Roskildebanen til Køge Nord-banen? 

Svar: 

Ja, det er vigtigt at få flyttet så meget af godstransporten som mu-

ligt over på den nye jernbane mellem København og Ringsted.  

Det er dog samtidig vigtigt at være opmærksom på, at jeg som mi-

nister ikke kan diktere, hvor godsjernbanevirksomhederne, som er 

private virksomheder, skal køre. 

Godsjernbanevirksomhederne har ret til kapacitet på banen i hen-

hold til EU’s regler. Tildelingen af kapacitet til godstog i henhold til 

de regler, der er fastsat i EU, foretages af Banedanmark. I den for-

bindelse bemærkes, at Banedanmark ikke kan henvise godsjernba-

nevirksomheder til den nye jernbane mellem København og Ring-

sted, før godstogene er udrustet til at kunne køre på det nye digi-

tale signalsystem.  

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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